
Formulier - Mondelinge vraag

Hans Jozef Martha Mestdagh (Groen) op 29-08-2019 13.01 
  
Vraag gericht aan:
de deputatie 
  
Betreft (onderwerp): 
Bezoekerscentrum voor Lam Gods - Sint-Baafskathedraal 
  
Duiding provinciaal belang van de vraag: 
Op basis het Eredienstendecreet van 7 mei 2004 is het provinciebestuur ertoe gehouden bij te
dragen in de tekorten bij de exploitatie van de kathedrale kerkfabriek en bij te dragen in de
gebouwen van de eredienst van de kathedrale kerkfabriek. 
  
Concrete vragen:
Uit agendapunt 25 van de Provincieraad van 4 september blijkt dat de bouwwerken voor het
nieuwe onthaalcentrum voor het Lam Gods stilaan in haar eindfase zitten. In de zomer van 2020
opent in de Sint-Baafskathedraal in het kader van het Van Eyck-jaar dit bezoekerscentrum. Hierbij
wordt gebruik gemaakt van een combinatie van originele kunstschatten en moderne
presentatietechnieken om het verhaal achter het Gentse altaarstuk te vertellen. Inhoudelijk is het
zeker een lovenswaardig project. Het is dus zeker positief en belangrijk dat een zakenrechtelijke
regeling tussen bisdom en provincie voor de bijbehorende infrastructuur klimaatinstallatie wordt
afgesloten (agendapunt 25). Naast het zakenrechtelijke aspect is het eveneens van belang om
kennis te kunnen nemen van de financiële toestand bij de realisatie van de bezoekerscentrum, dat
vooral een museale functie vervult. In december 2018 uitte ik al mijn bezorgdheid over de kostprijs
van de restauratie van de kranskapellen en de inrichting van het bezoekerscentrum. De
onkostennota van de architecten voor de restauratie van enkel de kranskapellen bedroeg ongeveer
16,3 miljoen. Recent werd er door de stad Gent een bouwvergunning verleent voor de tweede
bouwfase, waarbij onder meer een ondergrondse technische ruimte wordt voorzien. Naar verluidt
zouden de kosten voor dit museale bouwproject ondertussen ongeveer 30 miljoen euro bedragen.
De tussenkomst van de Vlaamse overheid - Toerisme Vlaanderen en Onroerend Erfgoed – zou zo'n
9 miljoen euro bedragen. Dat is een reden om nogmaals mijn bekommernis naar de begroting van
de provincie te uiten. Het is immers niet onmogelijk dat bij de financiële afhandeling van dit
project de kathedrale kerkfabriek richting provincie zal kijken. Vragen: 1)Welke zijn recentste
schattingen van de kosten bij de realisatie van het bezoekerscentrum voor het Lam Gods? 2)Welke
aandeel van deze kosten is financieel afgedekt (bijv. door Vlaamse subsidies)? 3)Welke afspraken
zijn er met betrekking tot de nog niet afgedekte bouwkosten tussen de provincie en de kathedrale
kerkfabriek gemaakt? 4)In welke mate werd de piste van externe financiering buiten de
overheidsmiddelen (bijv. sponsoring, crowdfunding, ...) door de kathedrale kerkfabriek
onderzocht? 5)In welk mate is het provinciebestuur decretaal gebonden om bij te dragen aan
investeringen voor een museale functie, waarvan het gebouw – althans deels – geen religieuze
functie meer lijkt te vervullen? 
  




